
G. VERSTRAETEN geeft lezing van de volgende tekst:
G. VERSTRAETEN donne lecture du texte suivant :
Het is hem ter ore gekomen dat er een ernstig geval van geur- en rookoverlast is in de
Poincarélaan  afkomstig  van  verschillende  horecazaken  in  de  Bergensesteenweg.
Buurtbewoners leven al maanden in de giftige stank van barbecue- en frituurgeuren wat
leidt tot misselijkheid, hoofd- en keelpijn en het onmogelijk maakt om comfortabel te leven.
Op warme dagen kunnen ze hun ramen onmogelijk openzetten. De situatie is zo erg dat
sommige  buurtbewoners  een  ander  onderkomen  hebben  moeten  zoeken  omdat  hun
gezondheid  er  te  erg  onder  leed.  Volgens  de  vaststellingen  van  de  buurtbewoners,
overschrijdt de rook afkomstig van de horecazaken veertig keer de toegelaten norm van
fijnstof.  Ook  een  expert  van  Luchtpijp.be  registreerde  hoge  pieken  van  gevaarlijke
concentraties fijnstof afkomstig door die installaties.
Uit wanhoop bellen de buurtbewoners bijna dagelijks naar de politie die meerdere keren
langskwamen om vaststellingen te doen. Ik begrijp dat de politie o.a. op 23 maart een
controle heeft uitgevoerd en een proces-verbaal heeft opgesteld voor koken op houtskool.
Eind juni zou de gemeente ook een rapport ontvangen hebben van de politie waaruit de
overlast blijkt. Bij de dienst stedenbouw zouden al verschillende dossiers zijn opgesteld
voor vastgestelde inbreuken en vervolgens overgemaakt aan het parket. Volgens de e-
mail die de Burgemeester op 21 juni verstuurde aan de betrokkenen, hebben de uitbaters
van de restaurants spontaan contact opgenomen met de Schepen van Stedenbouw om na
te vragen hoe ze hun installaties kunnen verbeteren. In een e-mail van 10 juli schrijft u dat
“de gemeente het Gewest nogmaals heeft gesensibiliseerd over de problematiek”  en dat
“u voorstelt op de resultaten van de huidige procedures te wachten voordat wij een nieuwe
vergadering organiseren”.  De betrokken weten niet over welke procedures het gaat.  Ik
hoor dat u met de buurtbewoners samenzat op 23 oktober 2020 en 20 juni 2021. De
buurtbewoners zijn enorm geduldig geweest en verdienen snel een definitieve oplossing.
Hun wanhoop is  door  het  gebrek aan actie  omgeslagen in woede en daarom zijn  de
buurtbewoners  een  petitie  gestart  waarmee  ze  al  tientallen  handtekeningen  hebben
verzameld. Daarom had ik graag volgende vragen gesteld, kunt u een update geven van
de situatie? Hartelijk dank voor uw antwoorden.

Monsieur  le  Bourgmestre-Président  confirme  que  les  Collèges  successifs  ont  été
interpelés  à  plusieurs  reprises  par  les  habitants  de  la  « Porte  d’Anderlecht »,  pour
dénoncer  les  nuisances  que  relaye  G.  VERSTRAETEN.  Des  rencontres  ont  été
organisées avec les riverains et le Bourgmestre-Président en personne, ainsi qu’avec les
services  « Permis  d’Urbanisme »,  « Permis  d’Environnement »,  et  la  police.  Très
concrètement, des contrôles ont été réalisés, d’abord par les services administratifs cités,
des procès-verbaux ont  été envoyés à la  Région,  comme le veut  la  procédure.  Nous
avons également exploré l’autre volet de l’arsenal administratif à disposition, à savoir les
Sanctions Administratives Communales, sur base du Règlement Général de Police. Des
PV « SAC » ont ainsi été dressés par les policiers, à charge de commerçants qui utilisent
la cuisson au charbon.
Pour  le  suivi  de  ces  PV,  la  Commune  a  effectivement  rencontré  la  Région,  dont
« Bruxelles-Environnement »  et  le  cabinet  du  Ministre  de  tutelle,  cela  afin  de  les
conscientiser de cette problématique et plus particulièrement des moyens assez limités
disponibles dans l’actuel arsenal juridique, puisque la question des nuisances olfactives
est peu, voire pas du tout,  visée par les textes. Il  a été répondu que la question des
nuisances olfactives n’était pas encore une priorité pour la Région, faute de temps et de
moyens humains.
Il  ne faut donc pas s’attendre de voir  évoluer le cadre normatif  d’ici  peu, ce qui nous
renvoie donc vers la piste de la négociation, avec l’ensemble des partis, afin de trouver la



solution la plus équilibrée possible, tout en tenant compte des impératifs de santé et de
tranquillité des riverains.
Dans cette perspective, Monsieur le Bourgmestre-Président a reçu une partie significative
des acteurs économiques (les restaurateurs) à la Maison communale. La bonne nouvelle
est qu’ils sont prêts à investir pour améliorer leurs installations. Il a été convenu que le
secteur disposerait de la période hivernale pour procéder au placement de filtres sur les
cheminées couvertes, cela par un permis. A défaut, il faudra changer le mode de cuisson
en privilégiant la cuisson au gaz, sur pierre de lave, ce qui est bien moins impactant pour
les riverains.

G. VERSTRAETEN hoopt dat de restaurantuitbaters het probleem ook snel zullen regelen.
Hij vraagt zich af of er een deadline hierover is opgelegd? Wanneer moeten die filters
geïnstalleerd  worden,  of  een  ander  systeem  gebruiken?  Hij  heeft  immers  een  mail
gekregen  en  hij  citeert  de  volgende  tekst  “die  zaken  op  de  Bergensesteenweg  die
verpesten nog altijd de buurt met de stank die ervan komt. We blijven wachten op “Godot”,
we kunnen niets doen want het Gewest verwijst naar de gemeente. De gemeente wijst
naar het Gewest. Het is triest, de verschillende overheden werken gewoonweg niet met
elkaar samen en zorgen er enkel voor dat de zaken op de verdere baan worden geduwd” .
Dus,  die  mensen  zijn  echt  héél  kwaad  dat  deze  kwestie  zolang  aansleept.  Dat
engagement zou hij  toch graag willen horen, zodat hij  aan die mensen ook kan laten
weten dat de gemeente doet wat ze kan en tegen die datum moet het opgelost zijn.

Monsieur le Bourgmestre-Président explique que à partir du moment où l’arsenal juridique
ne permet pas de quantifier les problèmes des nuisances olfactives, le Collège ne peut
pas sanctionner. On ne peut se baser uniquement sur le fait qu’ils cuisent au charbon.
C’est pour cela que le Collège utilise les SAC à l’encontre des contrevenants, cela pour
les forcer à réagir. Pour le reste, la plupart des cheminées ont été installées de manière
tout à fait légale. Et celles qui ne l’ont pas été, ont fait l’objet de PV adressés au Procureur
du Roi et à la Région.


